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Zápis z 9. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“) 

konaného v úterý 14. března 2023 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 

Přítomni: P. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – Ondřej Málek a Marta Marešová 
 

Omluveni: Hana Vágnerová a Jan Moravec 

1. Zahájení jednání 

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2. Rezignace Jiřího Svobody – otec Jan připomněl, že Jiří Svoboda dne 26. 2. zaslal 
emailem všem členům ERF rezignaci na funkci v ERF z důvodu pracovní 

přetíženosti. Jiří Svoboda v rezignaci uvedl: „S projektovými a jinými stavebními 
věcmi (aktuálními nebo budoucími) jsem připraven farnosti nadále pomáhat.“   

Děkujeme panu Jiřímu Svobodovi za jeho službu pro farnost a jeho ochotu nadále 

pomáhat. 

Otec sdělil, že oslovil již dříve před rezignací Ing. Josefa Vondru, který by v ERF 

zastupoval i Petrovice, ale ten funkci nepřijal.  

Otec připomněl stanovy, kde je uveden minimální stav 2 členové a jeden člen z PRF, 
takže jsme nadstav a navrhl ponechat počet členů takto. O. Málek je pro zajištění 

nového člena. Otec vyzval členy ERF k předložení případných návrhů nového člena. 

3. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky 

ERF rozhodla, že sbírka na střechu kostela či věž kostela bude vyhlášena v dubnu 
o Velikonocích a o pouti v Dolní Čermné. ERF byla seznámena se stavem účtů 
s příchozími a odchozími úhradami. 

Dále byly probrány body a úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu: 

4. Opravy a práce na farním kostele a jeho interiéru 

Úvodem tohoto bodu otec Jan seznamuje a předkládá ERF k projednání „Přehled 
zdrojů financování na opravu střechy kostela a fasády – věže kostela v Dolní Čermné 
v r. 2022–24“ – předpokládané finanční krytí z vlastních zdrojů, dotací, příspěvků 

FS, jiných zdrojů...   

a) střecha 

Dotace – žádosti o finanční podporu na opravu střechy kostela:  
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• Pardubický kraj – M. Marešová informovala, že bylo doplněno závazné 
stanovisko a položkový rozpočet na rok 2023  

Zajišťují: M. Marešová, H. Vágnerová    

• Městys Dolní Čermná  

• Fond solidarity BiHK  
ERF stanovila, že letos bude farnost žádat na střechu kostela a druhou žádost 

podá na fasádu věže kostela. Termín podání žádostí o příspěvek z Fondu 
solidarity je do 14. dubna 2023.  

   Zajistí: M. Marešová, H. Vágnerová  

b) fasáda – kostel DČ 

M. Marešová sdělila, že žádost o dotaci s potřebnými dokumenty byla podána 

u pí. Heinrichové v Lanškrouně. Nutné ještě do 24. 3. doložit smlouvu o dílo. 
Smlouva o dílo byla podepsána s firmou KPV, následně byla zaslána k podpisu 
na BiHK.  

c) okna – nevitrážová na kostele  

Nutné porovnání dvou nabídek: na opravu stávajících oken a okenic nebo 
na zhotovení nových.   

- firma TTK, 10. 1. 2023 jsme obdrželi jejich cenovou nabídku na 

zhotovení nových oken. Tuto nabídku nemůžeme akceptovat, nerespektuje 

požadovaný profil stanovený v závazném stanovisku památkářů. Firma bude 

oslovena znovu (zkonzultuje Jiří Svoboda – nedořešeno).  

- truhlářství Ing. Josef Novák, Dolní Dobrouč. Dosud jsme neobdrželi cenovou 

nabídku.  

 

Otec Jan informoval, že ho oslovil p. Zelinka z Hlinska, v pondělí přijel a 

zaměřil si okna k opravě, prohlédl si je a zaslal cenovou nabídku, kterou otec 

rozeslal členům ERF. O. Málek podotkl, že by mohl ještě p. Zelinka udělat 

cenovou nabídku na obyčejné vnitřní okno v sakristii. 

d) okna – okenice na věži – p. Zelinka navrhl výměnu, sdělil, že okenice jsou 
za svou životností, předložil cenovou nabídku. O. Málek navrhl oslovit ještě 

p. Maixnera, zda by byl ochoten udělat nové okenice bez laku. Osloví otec Jan. 

O. Málek se v neděli podívá do věže a podá zprávu. 

e) světla – spořivější – O. Málek informoval, že je dohodnut s Pavlem Marešem, že 
se světla budou vyměňovat, až skončí jejich životnost 

f) topení – regulace  – nefunguje 

Zajišťuje: O. Málek a Pavel Mareš 

g) starý měch varhan na kůru – řeší pí. Vašíčková a p. Vávra 

Zajisťuje: O. Málek 

5. Opravy a práce na faře 

a) Další výměna oken v přízemí  

O. Jan navrhl provést výměnu okna v pingpongárně směrem do dvora – z důvodu 
stálé ventilace a na WC – v koupelně. ERF tento návrh schválila.  

Firma TTK – zaměřila a zaslala cenovou nabídku, otec Jan zajistil cenovou 
nabídku od p. Zelinky. ERF se rozhodla pro cenou nabídku firmy TTK.    
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      Zajistí: otec Jan 

b) Odvlhčení zdí fary  

O. Málek informoval, že stěna v garáži byla otlučena. Otec Jan hovořil i 

o špatném stavu v koupelně a WC v přízemí. Otec Jan informoval, že T. Maříka 
oslovil a přijde se podívat. 

c) Zateplení půdy fary  

Položení pojistné fólie a provedení prkenné podlahy v části zateplené půdy se 
do původně plánovaného termínu (konec listopadu) nepodařilo uskutečnit.  

    Otec Jan oslovil J. Moravce, který potvrdil zajištění. 

d) Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  

Navrženo provedení větracích okének do vrat garáže. Okénka dohodnuta 
s P. Okrouhlickým. Otec Jan se zeptal na větrání stropem garáže. Z diskuze 
vyplynulo, že vyvedení by bylo nutné až nad střechu. ERF se shodla, že větrání 

stropem se nebude nyní řešit. 

       Zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

e) Zamezení úniku tepla z chodby u vchodu do farního dvora  

Nutné poptat cenovou nabídku u p. Svobody st. 
Zajišťuje: otec Jan 

 

6. Mariánská Hora  

a) Smlouva o pronájmu Poutního domu  

Schůzka s Pecháčkovými se uskutečnila 23. 2. Pecháčkovi předali klíče od kostela. 
Přebrali jsme inventář kostela. Dále jsme spolu s Pecháčkovými prošli objekt 

Poutního domu.  

Budova je ve špatném stavu. Při prohlídce jsme zjistili, že na půdě je umístěné 
zařízení nějaké firmy na internet. Nutné zjistit majitele. Zajistí M. Marešová.  

Pecháčkovi slíbili, že se pokusí o předání Poutního domu do konce března.  

b) Jak dál s Poutním domem, financování oprav?   

Otec Jan činí kroky k zajištění obydlení domu a získání nového nájemce. 

ERF navrhla zaslat e-mail panu Pecháčkovi ohledně termínu předání.    

c) Stromy v aleji – M. Marešová informovala, že s T. Macháčkem podali žádost 

o dotaci. Nyní je ještě třeba doložit úplný výpis vlastníků.        Zajistí: M. Marešová 

7. Pozemek v Ostrově 

ERF navrhuje nabídnout tento pozemek farnosti Rudoltice (která vlastní sousední 

pozemky) či BiHK.  
Zajišťuje: M. Marešová a H. Vágnerová 

Další body z minula:  

8. Dopisy se zvýšeným pachtovným byly pachtýřům zaslány 

9. Informace o opravě lavic ve farním kostele – otec Jan informoval farníky 

10. Farní florbal – vyjádření k žádostem o dotace jsme zatím neobdrželi 



Stránka 4 z 4 

11. Střecha Petrovice kostel – Obec Petrovice jako vlastník je informována. Otec Jan 
sdělil, že nemá žádné informace, že by oprava proběhla nebo by se měla uskutečnit. 

12. Elektřina Verměřovice – poskytovatel internetu – J. Moravec informoval o tom, 

že internet převzala firma Alberon a měli by namontovat hodiny pro odpočet 
elektřiny. Vstupy do věže budou zapisovat do deníku. Informace na příštím setkání. 

13. Stodola u fary – O. Málek sdělil, že prohlídka ještě nebyla provedena. 

14. Vyklizení boudy u kostela – bylo by dobré zajistit při generálním úklidu v dubnu.  
Odvoz zajistí Stanislav Moravec 

15. Střecha sakristie – otec Jan informoval, že zatékalo do sakristie. Opravu zajistil 
V. Faltus. 

16. Knihy v knihovně – otec sdělil, že Anička knihy prošla udělala seznam s dětskými 

knihami a knihy byly nabídnuty farníkům. 

17. Komín – revize připojení dosud není, v jednání je vyvložkování komína, čekáme 

na cenovou nabídku.  

18. Úklid kostela na MH – ERF navrhla oslovit farníky na sekání trávy, úklidy, 
kostelničení, kytky…. prostřednictvím ohlášek 

19. Tarsicius – přišla složenka, dobrovolný příspěvek na ministrantský časopis. Otec 
Jan sdělil, že osloví sponzora jako minulý rok, jestli chce touto formou podpořit 
ministranty. 

 

Další body:  

20.  Podněty a návrhy členů ERF   

• O. Málek hovořil o Honebním společenství v Ostrově, že je nutné oslovit starostku, 

která je předsedou tohoto společenstva, a zjistit, zda i farnost nemá v Ostrově 

honitbu.        Zajistí: O. Jan 

• Stodoly MH – O. Málek informoval, že by zajistil bourání stodol, které jsou 

v havarijním stavu, informoval rovněž, že by zajistil možnost odvezení sutin 

do Ostrova. Celá akce by stála cca 50.000 Kč. ERF toto neschválila. 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 2. května 2023 v 18.00 hod. na faře.  

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

 

Zapsala: Ing. Marta Marešová 

Schválili: P. Mgr. Jan Lukeš a členové ERF 
 


